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N O V I N Y
NOVODVORSKÉ

když se projdu, nebo spíš projedu našimi ulicemi, je mi líto,  
že některé travnaté ostrůvky v Havlíčkově ulici, která byla 
kompletně zrekonstruována, se letos na jaře nezazelenají  
a místo toho jsou jen vyježděné koleje od aut. Jsem ráda,  
že mnoho občanů si prostor před svými domy udržuje a byla 
bych potěšena, kdyby to tak bylo všude. Prosím, zamyslete  
se i vy ostatní, jistě by to šlo.
Naprosto neúnosná je však situace na městečku. Drzost  
a bezohlednost některých řidičů je nevídaná. Parkují všude  
a je jim lhostejné, že ničí veřejnou zeleň, brání průchodu chod-
ců po chodníku a zajíždějí tam, kam se jim vejde alespoň  
jedno kolo. Během několika měsíců problém vygradoval nato-
lik, že jsem se rozhodla požádat odbornou firmu o návrh  
řešení, které zabrání špatnému a nezodpovědnému parkování. 
Tento návrh předložím zastupitelům k projednání. I v tomto 
případě se k návrhu musí vyjádři památkáři a samozřejmě 
PČR. Tyto úpravy si vyžádají finanční náklady, které, kvůli 
bezohlednosti, musí městys vynaložit.
Také retardér v Havlíčkově ulici dovede pěkně drcnout  
s autem. Má už, dle vyjádření odborníků, po životnosti a proto 
bude nahrazen novým, který nebude způsobovat tak velké  
nárazy, což, doufám, ocení jak řidiči tak majitelé přilehlých 
nemovitostí. I tato záležitost bude v zastupitelstvu projednána.
Ráda bych, samozřejmě po dohodě s ŘSD, prosadila omezení 
víkendového parkování kamionů na městečku. Městečko není 
tak veliké, aby jeho prostor byl „ucpáván“ takovými kolosy 
přímo před okny domů.
Nedílnou součástí komunikací jsou naše chodníky. V nejhor-
ším stavu je nejfrekventovanější trasa a to chodník od portálu 
až ke kostelu sv. Martina. Denně je využíván nejen školáky, 
kteří tudy chodí do jídelny, ale i dalšími občany ze Šíchovy, 
Vrchlického i Nové ul., ať už k návštěvě pošty, nebo na zastáv-
ku autobusů. Před portálem končí zámková dlažba a zůstává 
stará kamenná, na mnoha místech hrbolatá a „záplatovaná“ 
rozličnými materiály. Vjezdy jsou z kostek, betonu i uježděné 
hlíny. Kromě toho je povrch původní kamenné dlažby značně 
poškozen a obrubníky jsou rozpadlé. Není divu, že občané  
raději použijí přilehlou asfaltovou komunikaci. Pro rekon-
strukci se nabízejí dvě možnosti. Zámková dlažba, jako  
na ostatních chodnících, nebo původní materiál – kámen.  
Názory jednotlivých zastupitelů se zatím rozcházejí. Proto 
bych ráda znala právě váš nazor. Velká část z vás chodník po-
užívá a mně by vaše vyjádření pomohlo při jednání v zastupi-
telstvu a následné přípravě podkladů pro projektovou doku-
mentaci. Tyto a všechny další podklady již budou připravovány 

pro příští zastupitelstvo, protože, jak jistě sami víte, listinné 
sestavení a schvalování jakýchkoliv oprav trvá velmi dlouho.  
S opravou chodníku už ale není možné otálet. Věřím, že mi 
příjdete říci, nebo napíšete na email vorosova@novedvory.cz.
Velkou a důležitou akcí je komplexní příprava projektové  
dokumentace oprav ulic Vrchlického, Nové a Na Tržišti.  
Začátkem měsíce března byl proveden geologický průzkum, 
abychom předešli „překvapení“ v podobě špatného podloží, 
jako při rekonstrukci Havlíčkovy ulice. Bylo to zbytečné zdr-
žení a vícepráce.
Další práce pokračují v přípravě projektové dokumentace  
na sportovní areál. Proběhlo jednání se stav. úřadem, vyjádře-
ní daly zúčastněné subjekty, t.j. správci sítí, lesy ČR. Ve stano-
visku památkového ústavu jsou požadovány určité změny  
a úpravy. Některé tyto změny by však pozměnily koncepci 
projektu. Nastává tedy jednání s památkáři, ze kterého,  
jak doufám, vzejde řešení, které bude akceptovatelné pro obě 
strany.
V březnu bylo zahájeno výběrové řízení na zhotovitele oprav 
hřbitovní kaple (hrobka Chotků). Na tuto akci jsme požádali  
o dotaci Zemědělský intervenční fond ve výši 700 tis. Kč.  
Zda budeme úspěšní, teprve se dozvíme.
Zatím co zimní měsíce byly využity administrativně, s nastá-
vajícím jarem budou pokračovat plánované opravy školy,  
na řadě je i márnice, další část hřbitovní zdi i pískovcové vázy 
u brány hřbitova. Měla by nám v tom pomoci přidělená  
70% dotace ze Zemědělského intervenčního fondu. Úprav  
se dočká veškerá zeleň na hřbitově. Když už jsme u zeleně,  
na doporučení národního památkového úřadu došlo k její  
redukci i v okolí Mariánského sloupu a pomníku padlých  
na městečku. Živý plot byl zúžen  a take snížen, keře kolem 
pomníku padlých odstraněny, protože zadržují vlhkost, která 
negativně ovlivňuje stav  památek. 

V á ž e n í  s p o l u o b č a n é ,
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Dlouhá desetiletí byla a stále je v provozu zasedací místnost  
v budově úřadu. V počátku roku konečně dostala novou, lepší 
tvář. Má nový nábytek, podlahu a dominantou průčelí je svěží 
kresba mladého amatérského výtvarníka z Kutné Hory Jiřího 
Petrdlíka.

Úprava zeleně na náměstí. 
Do konce listopadu bude při údržbě veřejných prostranství 
pomáhat pracovník dotovaný Úřadem práce.

Zásadní akcí letošního roku je další etapa oprav budovy zám-
ku, na kterou použijeme přidělenou dotaci z MKČR ve výši 
400 tis. Kč. Náklady jsou samozřejmě mnohem vyšší, ale kaž-
dá poskytnutá finanční částka je určitou úlevou pro obecní 
rozpočet. 

A ještě závěrem: 
Svatojakubský pochod
Na počátku roku mě požádala o schůzku paní Mgr. Jitka Šim-
ková z Hlízovského unikátního spolku (HUS) a projevila  
přání, aby se náš městys stal jednou ze zastávek 3. ročníku 
„Jarního putování se sv. Jakubem“. Takové přání se neodmítá! 
Účastníci putování tak 19. května t.r. navštíví Nové Dvory  
a shlédnou naše památky. Akce pořádaná spolkem HUS  
se těší velkému zájmu a sjíždějí se na ni turisté z celé republiky. 
Bližší informace na www.hlizovskyspolek.cz

V loňském roce byla pozastavena činnost Klubu seniorů,  
o čemž byla zmínka v prvním loňském vydání našich novin. 
Jsem ráda, že v letošním roce je činnost obnovena a spolek, 
pod novým názvem Senioři ČR, začal aktivně pracovat. Nově 
zvolenému výboru držím palce!

Před časem začala svou nabídkou fyzioterapeutických služeb 
paní Veronika Sýsová Dis. Bylo to jistě rozšíření služeb pro 
naše občany. Jenomže za „své“. Uzavření smluv s pojišťovna-
mi bylo tehdy, i přes doporučení městyse, neprůchodné. Nyní 
má paní fyzioterapeutka uzavřenou smlouvu s VZP, a tím  
se otevírá možnost velké části našich, i přespolních občanů, 
využít jejich služeb, aniž by byli nuceni dojíždět do Kutné 
Hory. Paní Sýsové přeji hodně spokojených klientů!

Vážení spoluobčané, přeji Vám krásné
 jarní dny a opravdu veselé Velikonoce!

Vanda Vöröšová
starostka městyse
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Sobota 14. 4. 2018 – sběr železa
Pondělí 30. 4. 2018 – pálení čarodějnic
Úterý 8. 5. 2018 - položení věnců k pomníku padlých v 18:00 hod.
Čtvrtek 10. 5. 2018 – svoz nebezpečného odpadu
Sobota 26. 5. 2018 – vítání občánků od 10:00 hodin v obřadní 
místnosti úřadu městyse
Sobota 2. 6. 2018 – dětský den 

BIO odpad – první svoz 11. 4. 2018 - bude svážen střídavě  
s komunálním odpadem, poslední svoz BIO odpadu 21. 11. 2018 
(lichý týden BIO odpad, sudý týden komunální odpad). Svozo-
vým dnem zůstává středa.

Poplatek za komunální odpad v roce 2018:
400 Kč za trvale žijící osobu a rok
400 Kč za rekreační objekt na rok
Splatnost 31. 5. 2018
Pokud nebude poplatek zaplacen včas, bude navýšen o 100 Kč. 
Poplatek za psa v roce 2018:
80 Kč za psa a rok (za každého dalšího 200 Kč)
Splatnost 31. 5. 2018
Veškeré poplatky lze platit bankovním převodem na účet  
č. 2622161/0100, vedený u KB, a.s., variabilní symbol  
– u poplatků za odpady a psa uvést číslo popisné. 
Do textu pro příjemce, napsat „poplatek za psa nebo popla-
tek za odpad“

I N F O R M A C E  Ú Ř A D U  M Ě S T Y S E 

Přejeme všem našim občanům, kteří v měsíci dubnu, květnu a červnu slaví třeba svá 
prvá či případně již několikátá a co víc, třeba již v desetiletích vzpomínaná a slavená 
výročí svého narození, mnoho štěstí, zdraví a perfektní pohody. Přejeme jmenovitě 
oslavenkyním a oslavencům.

Přítelkyně (Táňa Keleová – Vasilková) - Tři 
ženy: Hana, Marta, Táňa. Tři přítelkyně,  
které spojuje touha po sebenaplnění a smys-
luplném životě. Hledají samy sebe a při tom 
cosi ztrácí a něco jiné zase nacházejí, trápí  
se i radují, jednoduše si s sebou vláčí balíček 
života naplněný různorodou směsí a samo-
zřejmě i plný zvratů a překvapení.

Poslední dívka (Riley Sager) - Před deseti lety jela studentka 
Quincy Carpenter na dovolenou s  pěti přáteli, a vrátila  
se sama. Jediná přežila hororový masakr. Stala se členkou 
„klubu“ FINAL GIRLS, který vymysleli novináři.  Patří do něj 
třeba Lisa, která ztratila devět spolužaček z vysokoškolského 
klubu po útoku teroristy, Sam, která přežila útok maskované-
ho muže a nyní i Quincy, která zakrvácená prchala lesem před 
násilníkem, který přepadl partu studentů v lesní chatě. Média 
touží udělat rozhovor se všemi najednou, jenže dívky se snaží 
na prožité trauma zapomenout, a tím i jedna na druhou.  
Jednou se však něco stane...

Staré/nové kutnohorské pověsti (Jitka Jelínková) - Výpravná, 
bohatě ilustrovaná sbírka tradičních, ale nově pojatých kutno-
horských pověstí v podání akademické malířky Jitky Jelínko-
vé, jejíž jméno je s Kutnou Horou dlouhodobě spjato. V knize 
si nejen přečtete známější i méně známé pověsti, ale najdete 
tam také vysvětlení pojmů a skutečností, jejichž původ zůstal 
obecně zapomenut. 
Vážka (Michel Bussi) -  Kdo je tříměsíční dítě, které jako jedi-
né přežilo havárii letadla? Komu Vážka, jak holčičku nazvali 
novináři, patří? O to se přou dvě rodiny, jedna bohatá, druhá 
chudá. Holčička je přiřčena chudým rodičům, ale druhá  
rodina se s tím nechce smířit. Jejich soukromý detektiv, zdá  
se, našel po letech pátrání k záhadě klíč. Záhy je však nalezen 
s prostřelenou hrudí. Je šokující rozuzlení dílem náhody, nebo 
někdo již od počátku se všemi účastníky manipuluje.
Zase zoufalé ženy dělají zoufalé věci (Halina Pawlovská) – 
Knižní předloha filmové komedie Zoufalé ženy dělají zoufalé 
věci.                                                      
        Mgr. Jolana Hrušková

NOVÉ KNIHY V KNIHOVNĚ

ZM schválilo Dodatek č. 10 SoD II. etapa s firmou STATUS 
stavební, a.s., Nádražní 998, 396 01 Humpolec, IČ 46679120. 
Dodatek řeší doúčtování II. etapy oprav, navýšení ceny díla  
o 316 566,72 Kč vč. DPH. Celková a konečná cena díla II. etapy 
oprav budovy zámku činí 4 555 851,57 Kč vč. DPH.

ZM schválilo schodkový rozpočet na rok 2018, který bude 
kryt zůstatkem z minulých let. Příjmy 13 827 045 Kč, výdaje 
18 721 045 Kč, financování 4 894 000 Kč.
ZM schválilo Střednědobý výhled Městyse Nové Dvory  
na roky 2019-2022.

O ČEM JEDNALO ZASTUPITELSTVO
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Tímto článkem bych ráda informovala své spoluobčany o tom, 
kolik nás doopravdy ročně stojí svoz odpadů v  Nových  
Dvorech. Jak jistě všichni víme, odpady se u nás platí každý 
rok stejně, do 31. května. Částka na letošní rok zůstává stejná 
jako v  letech 2015, 2016, 2017, a to 400 Kč na osobu za rok.  
Svoz probíhá v  zimních měsících každou středu. Od jara  
do podzimu se též každou středu střídá jednou svoz netřídě-
ného odpadu a další týden svoz bio odpadu. Ovšem toto  
se odváží pouze od našich domovů. Máme však na různých 
místech ještě další kontejnery na tříděný odpad, dále kontej-
ner na hřbitově a na dvoře úřadu městyse, které převážná  
většina z  nás využívá. O tom, jakým způsobem, se ještě  
zmíním v  závěru článku. A teď trochu čísel, pro příklad  
použiji loňský rok 2017. Celkem naše obec zaplatila 882 220 Kč  
za veškerý odpad za rok 2017. Od nás občanů se vybralo 

312 954 Kč. Od firmy Eko-kom a.s., která se zabývá zpětným 
odběrem a recyklací odpadů jsme dostali 137 190 Kč. Celkem 
se obci vrátilo 450 144 Kč. Rozdíl 432 076 Kč zaplatila obec  
ze svého rozpočtu. Tato čísla zde uvádím pro zamyšlení,  
že bychom také mohli za osobu ročně platit úplně jinou  
částku. Je jistě potěšující, že odpad třídí stále více lidí, a též 
počet černých skládek se snižuje. Bohužel i kolem kontejnerů 
na tříděný odpad to někdy vypadá katastrofálně. Občas  
se najde někdo, kdo nepotřebnou věc vyhodí do prvního  
kontejneru, který má nejblíže po ruce a do kterého vůbec  
nepatří, anebo ji rovnou nechá ležet vedle. Je na každém z nás, 
jak přistupujeme k  udržení pořádku v  obci, a bylo by fajn,  
kdyby se to do budoucna ještě zlepšilo.         

Romana Roubíčková

Na X. Republikovém sjezdu Svazu důchodců České republiky, 
z.s., dne 8. 11. 2017 došlo k  přejmenování této organizace  
na Senioři České republiky, z.s. Pod tímto názvem nyní pracu-
je naše základní organizace.
Senioři na II. čtvrtletí roku 2018 připravují níže uvedené akce 
a budeme rádi, když se těchto akcí zúčastní i nečlenové naší 
organizace.
Duben – Prohlídka vodárenské věže, Síně historie Nových 
Dvorů, prohlídka budovy základní školy (zámku) za účasti 
dětí z družiny paní L. Trajhanové. Sraz účastníků 16. 4. 2018 
ve 13:15 hod. před budovou ZŠ

Květen – Návštěva Dačického domu a Českého muzea stříbra 
v Kutné Hoře dne 16. 5. 2018 od 14:00 hodin.
Červen – Dětský den pro děti ze školní družiny dne 7. 6. 2018 
od 13:15 hodin v  prostorách ZŠ. Návštěvu vystoupení dětí 
v mateřské škole (termín bude upřesněn).
Návštěva 21. základny taktického letectva Čáslav. Termín  
5. 6. 2018 od 9:00 hodin – 11:30 hodin.
Zájemci o návštěvu letiště se mohou přihlásit u pana Jiřího 
Rajdla.
        
                   Jiří Rajdl, předseda ZO

JAK JE TO S ODPADY V NOVÝCH DVORECH

INFORMACE ZO SENIORŮ ČESKÉ REPUBLIKY, Z. S.

ZM schválilo Smlouvu o poskytnutí finančního příspěvku 
z  rozpočtu Městyse Nové Dvory na rok 2018 Pečovatelské 
službě Kutná Hora ve výši 5 100 Kč.
ZM schválilo Smlouvu o dílo s  firmou SVĚT OKEN, s.r.o.,  
Jasenická 1254, 755 01 Vsetín, IČO: 25831925 na zhotovení  
a montáž plastových oken v SZ části budovy úřadu městyse  
za dohodnutou cenu 104 717 Kč včetně DPH.
ZM schválilo Smlouvu o dílo s firmou Pavel Starý, Na kopě 
281, 281 02 Cerhenice, okres Kolín, na zednické práce při 

montáži oken v SZ části budovy úřadu městyse za dohodnu-
tou cenu 34 020 Kč.
ZM schválilo napojení kabin, včetně bytu, na fotbalovém  
hřišti k vodovodnímu řadu za cenu 17 368,34 Kč vč. DPH.
ZM schválilo hodnotu darů: životního jubilea 700 Kč, vítání 
občánků 500 Kč, ukončení docházky do MŠ 200 Kč, nástup  
do 1. třídy 300 Kč, ukončení ZŠ 9. třída 500 Kč.

Eva Dítětová

Dne 6. 3. 2018 se sešli senioři v restauraci U Hájků, aby si při-
pomněli 10. výročí založení základní organizace Svazu  
důchodců a při této příležitosti oslavili MDŽ. V úvodu vystou-
pily děti z mateřské školy Nové Dvory pod vedením učitelek  
E. Procházkové a V. Volejníkové. Děti nám předvedly, jak jsou 
šikovné a dovedou vyťukat pomocí trubiček melodii písní  

a senioři měli za úkol tyto písně poznat na obrázku. Potom 
jsme si společně tyto písničky zazpívali za hudebního dopro-
vodu pana V. Bílka. Senioři měli také možnost si písničku  
vyťukat, zadařilo se, ale nebylo to tak snadné, jak se mohlo 
zdát. Vystoupení dětí bylo velmi dobře a promyšleně připravo-
vané a poděkování patří paním učitelkám za jejich přípravu. 

POSEZENÍ SENIORŮ
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Na začátku školního roku sestával sbor učitelský z následují-
cích členů: ředitel školy Josef Černý, vyučoval ve třídě III.,  
p. Bohumil Bidlo, vyučoval ve tř. IV., p. Karel Probst vyučoval 
ve tř. V., sl. Marie Marková, která službu svou zase 10. září 
1918 nastoupila, vyučovala ve tř. I. a sl. Marie Urbanová  
vyučovala ve tř. II. sl.Marie Ryšánová ustanovena byla na ško-
lu v Suchdole a sl. Julie Tichá na školu v Tuchoticích. P. uč. Jan 
Hradecký vystoupil z  činné služby vojenské dne 1. prosince 
1918 a měl místo své ve škole nastoupit. Týž však si vyžádal 
pro své ustavení dovolenou a nastoupil službu školní dne  
1. května 1919. Týž den přestala při škole zdejší vyučovat  
sl. Marie Urbanová. Byla velmi pilnou, svědomitou učitelkou. 
Přijala později místo při dívčí škole v  Čáslavi, svém rodišti. 
Nastává již doba míru. Krvavá, vše ničíci válka světová skon-

čila rozkladem vojsk a sesutím říší. Rozpadla se říše Ruská, 
německá, Rakousko-Uherská. Na jejich místě povolávají nové 
státní útvary republiky. Panovnické rodiny jsou zbaveny trů-
nů, jejich členové jsou ve vyhnanství, Karel I. ve Švýcařích, 
Vilém II. v Holandsku, car Ruský byl s rodinou svou zavraž-
děn. Nikde ještě není úplného pokoje. Němci musely dne 
8.června 1919 podepsali ve Versaillích mír. Z  Čechů byli  
přítomni dr. Karel Kramář a dr. Edvard Beneš. Ač se ještě 
mnohé nedostává, a o mnohé se ještě musí zápasiti, přece již 
minuly ty nejkrutější časy a národ náš kráčí k  lepší budouc-
nosti. Nechť je pokojná a skvělá! 22.VIII.1919. Josef Černý,  
ředitel školy 
         
                        Jiří Rajdl, kronikář

ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE
Z DŮVODU, ŽE SE OBECNÍ KRONIKA Z TÉTO DOBY NEZACHOVALA, 

JE ČERPÁNO ZE ŠKOLNÍ KRONIKY Z LET 1891–1937

Děti od seniorů dostaly sladkou odměnu a paní učitelky kytič-
ku. Po vystoupení dětí paní H. Rathauzová připomněla počát-
ky a význam oslav MDŽ a pan J. Rajdl krátce zhodnotil 10 let 
činnosti organizace a poděkoval paní S. Tyrkasové za její práci 
ve funkci předsedkyně. Posezení se zúčastnila paní starostka. 
Každá žena obdržela u příležitosti MDŽ přání a dvě kytičky. 

Jednu řezanou narcisku a druhou vyrobily děti z družiny ZŠ 
pod vedením paní L. Trajhanové. Při občerstvení k poslechu 
zahrál na harmoniku pan V. Bílek.

Jiří Rajdl
předseda ZO
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Z NAŠÍ ŠKOLY
ŠKOLA ŽIJE FOTBALEM

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 
ANEB POHÁDKOVÉ UČENÍČKO

V úterý 19. února 2018, před jarními prázdninami, se konal 
školní turnaj v  Mc Donalds Cupu mezi prvními a druhými 
třídami. Chlapci a děvčata byli rozlosováni do tří družstev. 
Hrálo se systémem „každý s každým“ 1 x 9 minut. Bylo radost 
sledovat, s jakým zápalem a bojovností kluci a děvčata hráli. 
Všichni respektovali rozhodnutí rozhodčích, kterými byli  

Roman Šauer a Dominik Zof. Nejlepším střelcem byl vyhlášen 
Tobiáš Trendl, který vstřelil 3 branky. V  letošním roce byl  
poprvé oceněn nejaktivnější hráč, kterým se stal Jakub  
Jungwirth. Pro všechny zúčastněné děti byly připraveny  
medaile a drobné odměny.

Helena Auersvaldová  

V úterý 27. 3. 2018 se na naší základní škole konal Den otevře-
ných dveří aneb Pohádkové učeníčko. Akce je tradičně určena 
pro budoucí prvňáčky. Děti si se svými rodiči mohli projít  
celou školu a zasoutěžit si při plnění jednoduchých zábavných 
úkolů. Hravým odpolednem je provedli starší žáci školy  
v  podobě pohádkových bytostí. Akce pomáhá budoucím  

prvňáčkům seznámit se s novým prostředím a překonávat  
trému. Nakonec si každý odnesl malou odměnu.  
Zápis pro budoucí prvňáčky se koná 6. 4. 2018 od 13:00  
do 17:00 hod. 

    Mgr. Jolana Hrušková

MATEŘSKÁ ŠKOLA MAŠINKA 
CESTA DO BETLÉMA

Vánoce jsou dávno za námi. Přesto bych se 
k těmto nejkrásnějším svátkům v roce ráda 
vrátila. K jedné z tradic naší mateřské školy 
patří uspořádat pro rodiče a další blízké 
příbuzné dětí, které k  nám docházejí, vá-
noční besídku. I letos jsme se na tuto akci 
pečlivě připravovali. Proběhla v pátek 15. pro-
since odpoledne. Děti sehrály biblický pří-

běh o cestě Josefa a Marie do města Betléma a narození  
Ježíška. Paní učitelka Verča se opět ujala instalace divadelní 
scény. A tak jsme se díky její tvořivosti přenesli na betlémský 
trh, do hostince, na pastviny i do chléva, kam chodili lidé uctít 
právě narozeného malého krále. Ačkoliv se děti na své vystou-
pení velmi těšily, řadě z nich nebylo dopřáno v něm účinkovat. 
Mateřskou školu postihla epidemie virového onemocnění  
a tím se počet účinkujících zúžil na minimum. Účinkovalo 
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pouze třináct dětí. Některé musely zvládnout dokonce dvě 
role. Jednu roli, kromě role vypravěče, si „střihla“ i paní  
učitelka. I přes tyto potíže bylo představení zdařilé. Rodiče  
slzeli dojetím nad hereckým uměním svých ratolestí a děti  
si naopak užívaly zasloužený potlesk. A protože máme toto 

vystoupení zdokumentováno na DVD, mohou si je rodiče  
a děti kdykoliv znovu připomenout. Závěrem chci poděkovat 
všem, dětem i personálu MŠ, kteří se na úspěšné realizaci  
vánoční besídky podíleli. 

Eva Procházková, ved. učitelka MŠ

V příštím roce to bude již čtyřicet let, co je budova mateřské 
školy zprovozněna. Za tu dobu prodělala řadu změn a úprav. 
V  letošním roce bude zvelebení naší mateřinky poněkud  
nákladnější. Zastupitelstvo městyse schválilo v  rozpočtu  
finanční částku 450 000 Kč na rekonstrukci spojovací chodby 
mezi jednotlivými pavilony a 60 000 Kč na opravu vnější  
strany oken. A nejen to. Mateřská škola bude vybavena zcela 
novým nábytkem. Jedná se o vybavení herny a třídy v celkové 
výši 116  000 Kč. V  rámci této výměny plánujeme zmíněné 
prostory nově vymalovat a vytvořit tak pro naše nejmenší  
prostředí odpovídající současným trendům. Domníváme  
se, že se jedná o dobře investované finanční prostředky.  

MŠ je stále plně obsazena. Zájem mají i rodiče dětí z  jiných 
obcí. Děkujeme vedení městyse za podporu modernizace naší  
mateřinky a věříme, že v tomto duchu budeme spolupracovat 
i v dalších letech.   

Oznámení o zápisu do mateřské školy:
Zápis do MŠ proběhne ve dnech 2., 3. a 4. května 2018 vždy  
od 9:30 do 11:30 hodin v budově MŠ. Zájemci o umístění  
dítěte do MŠ si mohou průběžně vyzvedávat Žádosti o přijetí 
dítěte k předškolnímu vzdělávání u ved. učitelky.                        

učitelky mateřské školy Mašinka

MATEŘSKÁ ŠKOLA V NOVÉM
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Máme třetí měsíc roku 2018  
a na našem kontě je několik 
výjezdů. 
První výjezd se odehrál 11. 1. 
v odpoledních hodinách. Po-
zornou paní na vycházce nám 
byl oznámen doutnající strom 
v Bažantnici, cca 200 m v lese 
za vodárenskou věží. Dalo  
by se předpokládat, že v  této 
roční době to bude planý po-
plach, ale po ohledání bylo 
zjištěno, že strom u země  

je dutý a uvnitř ztrouchnivělé dřevo hoří. Díky problémové 
přístupové cestě se nedalo s hasičskou cisternou zajet, a proto 
došlo k  hašení ruční zádovou stříkačkou a voda se musela  
dopravovat v  barelech pěšky. Trošku jsme si zavzpomínali  
na praktiky našich dávných předchůdců. Druhý zásah na sebe 
nenechal dlouho čekat. V sobotu 13. 1. před 22. hodinou jsme 
byli operačním střediskem vysláni do Vrchlického ulice  
na oheň v zahradě, ze kterého měli sousedi obavy. S hříšníky 
toto pálení řešila Policie a z HZS dorazila Tatra profesionál-
ních hasičů. Tady je na místě připomenout, že povinností  
každého je pálení oznámit na Operační středisko HZS. 
V opačném případě, kdy na místo vyjíždí hasičské jednotka, 
hrozí finanční postih. Poslední lednový výjezd byl 18. 1., kdy 
jsme byli vysláni k technické pomoci na strom ležící na komu-
nikaci směrem po hrázi na Sv. Kateřinu. V průběhu cesty jsme 
potkali hlídku Policie, které nám sdělila, že údajný strom  
na vozovce, byla větev v průměru 5 cm a tu odstranili. V úno-
ru jsme v sobotu 11. 2. v pravé poledne zasahovali v Týnci nad 
Labem, kde hořela stráň pod domy ve slepé ulici za náměstím. 
Zde jsme profesionálním hasičům ze stanice  Kolín – Ovčáry 
dodávali vodu do jejich cisterny k hašení. V tomto roce je to 
naše první mezi okresní výpomoc. V  neděli 12. 2. jsme  
provedli v  ulici Vrchlického monitoring komína, který jevil 
známky zahoření sazí. Tato technická pomoc naštěstí nebyla 
takového rozsahu, kdy by bylo potřeba provést zásadnější  
zásah v komínovém tělese. Vlastníku domu bylo doporučeno 

kontaktovat kominickou firmu ke kontrole komína. Výroční 
valnou hromadu v pořadí již 136, jsme naplánovali na sobotu 
17.2. Zhodnotili jsme činnost předchozího roku jak na poli  
hasičského sboru tak i zásahové jednotky a schválil se plán 
akcí na rok 2018. Březen jsme zahájili účastí na historicky prv-
ním okrskovém plese hasičského Okrsku č.2,  který se odehrál 
3. 3. v  Hlízově. Sešlo se nás tam na 220 hasičů a hasiček  
ze sedmi okolních obcí. Skvěle jsme se pobavili a někteří  
z  nás odcházeli s  kapelou ve čtyři ráno. Už podle ohlasů  
na místě je zdá se rozhodnuto, příští rok v této tradici pokra-
čovat. Nám bohužel nezbývá než jen litovat že v  Nových  
Dvorech není možnost pořádat v  zimním období plesy  
a bohužel už patřím mezi pamětníky, kteří si novodvorské  
plesy pamatují. 

Jaroslav Dušek, velitel JSDH

CO JSTE HASIČI …

Již v době, kdy ještě nebylo 
žádných ochranářských a eko-
logických organizací, navrho-
vali naši dávní moudří mysli-
večtí předkové hájení zvěře. 
Českoslovenští myslivci byli 
mezi prvními v Evropě, kteří 
navrhli ve vlastní zemi doby 
hájení zvěře a později i úplné 
hájení některých ubývajících 
druhů, a to i šelem a dravců. 

To je jeden z nejpádnějších důkazů o tom, že myslivce je nutno 
počítat mezi první ochránce přírody. Myslivci si pro svoji  
činnost stanovili hlavní cíl - zachovat dalším pokolením 
všechny druhy zvěře. Tento cíl platí i v současnosti. Při pláno-
vání i provádění lovu se úzkostlivě dbá na to, aby nebyly v žád-
ném případě ohroženy státem stanovené normované kmenové 
stavy každého jednotlivého druhu zvěře. Před 50 lety byl  
měsíc červen ustanoven Měsícem myslivosti a ochrany příro-
dy.Ve vztahu k veřejnosti byl a je myslivci využíván především  
ke zdůraznění nutnosti ochrany zvěře, jejího životního pro-
středí a přírody jako celku. Dalším dokladem, že myslivci jsou 

MYSLIVCI – OCHRÁNCI PŘÍRODY
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Na předvánočním posezení s dět-
mi jsme tentokrát tvořili vánoční 
přáníčka, poslouchali koledy, po-
jídali cukroví a popíjeli čaj. Děti 
byly velmi šikovné a hodné. Před-
školní děti si vánočně zacvičily na 
Vánoce, Vánoce přicházejí a všem 
dětem nechal pod malým vánoč-
ním stromečkem nějaké drobnost  
a mňaminky sokolský Ježíšek.  

A i dospěláci si našli chvilku na předvánoční posezení. Hned 
po Novém roce jsme se pustili kromě úklidu sokolovny, aby-
chom nový rok začínali v čistém, i do úklidu dřeva na zátop, 
jaro je ještě daleko. Přichystali jsme každoroční vynesení zimy 
ze vsi a přinesení ozdobeného líta do vsi a to na Smrtnou  
neděli, která letos připadla na 18. 3. 2018. V dubnu a květnu 
nás čekají závody soutěže všestrannosti v plavání a atletice  
a také výlet. Pojedeme se podívat do  vodárenské věže v Kolí-
ně. Každý účastník, který vyšplhá všech 216 schodů 45 m  
vysoké vodárenské věže,   obdrží certifikát. Hlavně aby nám 
vyšlo hezké počasí, abychom měli radost nejen z certifikátu, 
ale i z hezkého výhledu do dalekého okolí.

Lenka Kratochvílová

TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA SOKOL NOVÉ DVORY

skutečnými ochránci přírody, je jejich samotná celoroční čin-
nost:
Vysazují remízky pro zvěř, ale i pro ostatní živočichy, včetně 
zpěvného ptactva. Obdělávají políčka pro zvěř a i dalšími pro-
středky se starají o úživnost přírody pro všechny druhy zvěře. 
V době strádání zvěř správným způsobem přikrmují a chrání. 
Umělým a polodivokým chovem posilují snižující se stavy 

drobné zvěře, zejména bažantů, kachen, ale i vypouštěním  
zajíců se snaží zastavit jejich úbytek.
Myslivci jsou všude v přírodě ráno první, znají proto dokonale 
život zvěře, ostatních živočichů, její problémy a potřeby.  
Mohou si udělat dokonalý přehled o tom, který druh je silně 
ohrožen,a který ještě „silněji“.     
                       Jitka Přibylová

ZAPSÁNO V KRONICE NOVODVORSKÉ FARY
NOVÝ KŘÍŽ U RYBNÍKA R.1893

„Nákladem vrchnosti Novodvorské byl postaven u kovářské-
ho rybníka, za městem ke Kutné Hoře, místo sešlého dřevěné-
ho – slušný veliký železný kříž na kamenném podstavci v ceně 
32 zl. Několik děvčat fabriček učinilo sbírku po domech jež 
vynesla 14 zl. 29 kr., za čež koupena lucerna, věnec a klekátko 
dřevěné ke kříži (lucerna 4 zl., věnec 9 zl., klekátko 1 zl. 28 kr.). 
O posvícení zdejším 12. listopadu 1893 ve 2 hod. odpol. bylo 
slavné procesí z far.chrámu Páně ku kříži tomu, kdež místní 
farář po přiměřené řeči o hlubokém významu sv.kříže – kříž 
ten, obdržev k tomu delegaci, posvětil, načež díky vzdány 
dobrodincům, procesí šlo zpět do far.chrámu Páně, kdež po-
žehnáním krásná ta slavnost ukončena.“ 
Pozn.: Na návrh biskupského střídníka (středověký výraz  
pro vikáře), který se nemohl slavnosti zúčastnit, byl k obřadu 

delegován biskupskou konsistoří v Hradci Králové novodvorský 
farář Ferdinand Fridrich. 
Nevíme kdy a proč byl původní dřevěný kříž na této křižovat-
ce postaven. Paní Mgr. Pavla Laštůvková z Královéhradecké 
diecéze mě poskytla následující vysvětlení: „Kříže se v krajině 
stavěly podél cest a na rozcestích už od středověku, aby se 
mohl pocestný pomodlit za správnou a dobrou cestu. První 
ustanovení tohoto druhu vydal císař Karel Veliký na počátku 
9. století. U obcí mohou kříže představovat místo rozloučení 
při odchodu i přivítání při návratu“. Pro tehdejší obyvatele  
a jejich duchovní život měl tento kříž, jako symbol víry, znač-
ný význam. Na zámku Volšovy u Sušice 12. dubna 1911 zemřel 
majitel novodvorského panství hrabě Emerich Chotek, který 
zde přes zimu vždy pobýval u svého bratra Ferdinanda.  
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Když se řekne 30. duben, každý se 
hned začne těšit na večerní rejdění 
a  na volno druhý den. Málokdo už 
ale ví, že takzvané „pálení čaroděj-
nic“ je původem pohanský svátek, 
který přešel na lidový zvyk a tradici 
českých vesnic. Filipojakubská noc 

je nocí, kdy prý zlé síly dokázaly vládnout ještě větší magickou 
silou než jindy. Přisuzuje se to úplňku, který v tomto období 
vychází. Právě za jasné noci se totiž slétaly čarodějnice celého 
světa. Kdo se chtěl vyhnout setkání s touto nečistou osobou, 
měl mít u sebe květ z kapradí, svěcenou křídu a řadu dalších 
předmětů. Protože lidé opravdu věřili, že jim v  noci před  
svatým Filipem a Jakubem nad hlavami poletují čarodějnice 
na košťatech, začali této noci říkat noc čarodějnic. Čarodějni-
ce se scházely na horách, skalách nebo pustých místech.  
Na setkání se často měnily v různá zvířata, například v kozla, 

vlka, černou kočku nebo mouchu. Posláním sabatu bylo před-
stavit ďáblovi, který setkání předsedal v podobě polokozla-po-
ločlověka, poslání každé čarodějnice, dát jim nové úkoly, 
představit novou členku a udělat s ní případně vstupní rituál. 
Na sletu všechny účastnice tancovaly, zpívaly, někdy i nahé, 
skákaly přes oheň i  do něj. Na ochranu před čarodějnicemi  
se provádělo mnoho praktik, například se stavení kropilo svě-
cenou vodou, před vrata se zapichovaly pruty a pichlavé trní, 
pod drn se dávalo vejce apod. Nejhorší období bylo samozřej-
mě v době Filipojakubské noci, kdy se musela chránit úroda 
a dobytek. Čarodějnice totiž při svém přeletu na sraz očarová-
valy prosté vesničany, kteří pak chodili po polích a plundrova-
li vše, co si poctivě zaseli. Proto se v  ten den začaly pořádat 
ohně, kdy se pálily právě čarodějnice. 
Zdroj: https://cs.wikipedia.org/wiki/Pálení_čarodějnic  
                             
                          Eva Dítětová

PÁLENÍ ČARODĚJNIC

Mrtvola byla na bílou sobotu 15. dubna 1911 o půl třetí odpo-
ledne převezena do Nových Dvorů ke křížku u Kovářského 
rybníka a v pohřebním průvodu donesena do kostela sv. Mar-
tina. Symbolické přivítání při návratu z poslední cesty. Jistě 
mnohem půvabnější pohled na scenérii před městskou bránou 
tzv. Kutnohorskou, než jaký se naskýtá pocestnému dnes. 
Možná se někdo z novodvoráků rozpomene, kde skončil  
poškozený kamenný podstavec a železný kříž po dopravní  

nehodě. Mohl by se restaurovat a znovu na křižovatku umístit, 
třeba na jiné, méně rizikové místo. Spolu s obnoveným Kovář-
ským rybníkem by jistě přispěl ke zlepšení koloritu při vjezdu 
do Nových Dvorů. 

Prameny: Kronika novodvorské fary 
fotoarchiv Standy Vojíře                                                                                                    

Olga Stehlíková  

První máj je tradiční český svátek zamilovaných, který se slaví 
každoročně 1. května. Dle původního znění musí být každá 
žena v tento den políbena pod rozkvetlou třešní, aby následu-
jící rok neuschla. Jiný výklad říká, že bude mít díky polibku 
krásu po celý další rok. Samotný polibek byl dříve považován 
za velmi intimní projev, a proto mohla být žena políbena  

pouze od svého milého. Polibek dříve automaticky předzna-
menával svatbu. V dnešní době se situace uvolnila a polibek 
pod rozkvetlou třešní svatbu vždy nemusí předznamenávat. 
Někteří lidé dokonce říkají, že stačí polibek pod jakýmkoli 
rozkvetlým stromem, nikoli pouze pod třešní. Se svátkem 
souvisí zvyk májek. Použitým stromem jsou jehličnany jako  

Krásný 1. máj
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První podnět k založení dne, který by oslavoval děti, vznikl  
v Turecku při založení Národního shromáždění 23. dubna 
1920 během Turecké války za nezávislost. Tehdejší ochránce 
národních práv Mustafa Kemal prohlásil, že důležitou součás-
tí k budování nového státu jsou děti. Proto ustanovil 23. duben 
jako Den dětí, který obyvatelé Turecka slaví dodnes a je státem 
uznávaným svátkem. Vyhlášení dne děti, který by se slavil po 
celém světě, bylo poprvé doporučováno v roce 1925 na Světové 
konferenci pro blaho dětí. Den dětí však nebyl vyhlášen.  
Tato konference se konala 1. června 1925. Ve stejný den  
se v San Franciscu konal festival Dračích lodí, na jejichž osla-
vu čínský generální konzul shromáždil mnoho čínských sirot-
ků, aby poukázal na to, že by se společnost měla více zabývat 
blahem dětí. Tyto dvě významné události, které se staly  
ve stejný den, určily datum oslav Dne dětí, který byl ale ofici-
álně vyhlášen později. V roce 1949 Mezinárodní demokratic-
ká federace žen vyhlásila Den pro ochranu dětí. Důvodem  
k vyhlášení bylo masové zabíjení žen a dětí v Lidicích v roce 
1942 a také ve francouzském Ouradouru v roce 1944. Datum 
oslav bylo ustanoveno na 1. červen, který připomíná sirotky  
v San Franciscu a první konferenci, jež se zabývala blahem 
dětí. Den pro ochranu dětí se začal slavit rok po jeho vyhlášení 
a oslavy probíhaly každý rok. Některé státy převzaly datum  

a postupně se ze Dne pro ochranu dětí stal Den dětí nebo také 
jiným názvem Mezinárodní den dětí. Československo, pozdě-
ji Česká republika také převzala toto datum a Mezinárodní 
den dětí se slaví na začátku června. V roce 1952, kdy už  
se slavil Den pro ochranu dětí, usilovala Mezinárodní unie 
pro péči o dítě o vyhlášení dne, který by oslavoval výhradně 
děti. Na toto OSN zareagovala a v roce 1954 vyhlásila Světový 
den dětí (Universal Children‘s Day). Cílem vyhlášení bylo,  
aby každý stát jednou v roce upřel pozornost na nejmladší 
obyvatele. Účelem vyhlášení byla také podpora dětí, poskyt-
nutí dobrých podmínek pro jejich zdravý vývoj a přístupu  
ke vzdělání. Valným shromážděním OSN bylo všem státům 
doporučeno, aby oslavovaly děti ve stejný den. Datem oslav byl 
zvolen 20. listopad, a to proto, že v tento den v roce 1959 Valné 
shromáždění OSN přijalo Deklaraci o právech dítěte a ve stej-
ný den v roce 1989 přijalo Úmluvu o právech dítěte. Některé 
státy si i přesto ponechaly datum oslav na začátku června, jiné 
státy datum oslav přesunuly na listopad podle doporučení 
OSN a některé státy si ponechaly červnové datum a přijaly 
také oslavy dětí v listopadu. 

Zdroj: https://cs.wikipedia.org/wiki/Červen              
Eva Dítětová

    1. ČERVEN – MEZINÁRODNÍ DEN DĚTÍ 

K datu 1. ledna 2018 vzniká povinnost předepisovat recepty 
pouze elektronicky. Tato povinnost se týká všech předepisují-
cích lékařů, tedy i minoritních skupin (laboratorní lékaři,  
hygienici, epidemiologové, nepracující důchodci, lékařky  
na mateřské dovolené…). Z povinnosti elektronické preskrip-
ce nejsou vyjmuta žádná zdravotnická zařízení, ani pokud  
jde o jejich specializovanou činnost nebo velikost. Povinnost 
se týká i přímo řízených zdravotnických zařízení resortu  
Ministerstva zdravotnictví, Ministerstva obrany, Ministerstva 
vnitra i Ministerstva spravedlnosti. Povinnost elektronické 
preskripce (eReceptu) je dlouhodobě známa. Původně byla  
zamýšlena jako povinná k datu 1. ledna 2015. Změnou zákona 
č. 378/2007 Sb., o léčivech byl termín povinné elektronické 
preskripce posunut k  datu 1. ledna 2018. V  souladu s § 81  
tohoto zákona Státní ústav pro kontrolu léčiv (SÚKL) zřizuje  
a provozuje datové úložiště pro sběr a zpracování elektronicky 
předepisovaných léčivých přípravků - Centrální úložiště elek-

tronických receptů (CÚER). Dále SÚKL provozuje dle § 81a 
Registr léčivých přípravků s  omezením (RLPO). Aby byla  
dodržena tato legislativní ustanovení, SÚKL v současné době 
vyvíjí nový informační systém eRecept. Tento nový systém, 
který nahradí současně používaný náhradní systém pro elek-
tronickou preskripci, musí splňovat bezpečnostní i technolo-
gická kritéria (např. soulad s požadavky zákona o kybernetic-
ké bezpečnosti, soulad s  požadavky na informační systémy 
veřejné správy), která budou odpovídat vysoké zátěži, dostup-
nosti a požadavkům na bezpečnost od 1. ledna 2018, od kdy  
je aktuálně stanovena povinnost používat elektronické recep-
ty pro všechny lékaře i lékárníky. Spolu s informačním systé-
mem eRecept SÚKL inovuje jeho podpůrné systémy. Cílem 
těchto modernizací je maximální podpora stávajícím i budou-
cím uživatelům eReceptu. Pokud jde o příp. úpravy či změny 
legislativy v souvislosti s povinnou elektronickou preskripcí, 
SÚKL nemá zákonodárnou iniciativu. Pacienti, kteří budou  

O eRECEPTU

je smrk, ale můžeme se setkat také s májkou z břízy. Horní část 
se zdobí stužkami z  látek nebo krepového papíru a zavěšuje  
se na ni zdobený věnec. Někdy se staví malé máje před domy 
jako vyjádření úcty nebo vyznání lásky dívce. První máj  
je také spojen s  mezinárodním dělnickým svátkem, který  
se od roku 1890 slaví 1. května. Svátek zavedla v roce 1889  
II. internacionála na paměť vypuknutí stávky amerických děl-
níků v Chicagu dne 1. května 1886, která vyústila v Haymar-

ketský masakr a následné soudní řízení. V českých zemích  
se poprvé tento svátek slavil v roce 1890 na Střeleckém ostrově 
v Praze.

Zdroj: 
https://cs.wikipedia.org/wiki/První_máj_(svátek_zamilovaných) 

Eva Dítětová
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i nadále preferovat „papírovou“ podobu receptu, mohou  
od 1. 1. 2018 od svého lékaře získat papírovou průvodku.  
Rozhodně tak není třeba se obávat, že pacienti, kteří nemají 
nějaké chytré elektronické zařízení, zůstanou bez svých 
léků! Předpokládá se, že právě papírová průvodka eReceptu 
(která se na první pohled nijak zásadně neliší od receptu sou-
časného), bude nejvíce využívaným způsobem, jak eRecept 

pacientovi předat. Pacienti však budou mít na výběr i z jiných 
možností (např. zaslání identifikátoru eReceptu ve formě SMS  
či e-mailem). Konkrétní forma předání eReceptu bude vždy 
záviset na domluvě mezi pacientem a lékařem. 

Zdroj: https://www.mzcr.cz/   
Eva Dítětová

Tradiční cyklus koncertů Zpívaná pokračuje i v letošním roce. 
V lednu vystoupilo U Hájků Pink Floyd Acoustic Duo, v úno-
ru zatím největší hvězda Zpívané - písničkář Pavel Žalman 
Lohonka a v březnu neméně slavný bard Jaroslav Samson 
Lenk. Na duben jsme připravili koncert novoromantického 
písničkáře a rockového skladatele Ravena. Koncert se koná  
v pátek 27. dubna. Původně avizovaný druhý umělec Zdeněk 
Vřešťál se z důvodu nečekané změny termínu koncertu oblí-
bené české zpěvačky (kterou jeho skupina Neřež doprovází) 
omlouvá a slibuje, že svou neúčast odpracuje, a to sestavová-
ním stále kvalitnějších programů Zpívaných...
Jarní část Zpívaných končí v pátek 18. května, kdy ve 20 hodin 
vystoupí v Restauraci U Hájků písničkář, malíř a herec Václav 
Koubek se svou neodmyslitelnou harmonikou... 29. června  
se koná tradiční Vesfest na Letním parketu Zámecké restaura-
ce. Tentokrát v ryze rockové dramaturgii - vystoupí hard roc-
kový Toroid z Prahy, pop rockový Bodenbach z Děčína (věděli 
jste, že Bodenbach je původní německý název severočeského 
Děčína?) a program uzavře stále populárnější Pedopat - skupi-
na, která právě vydává své první CD. Podzimní Zpívané začí-
nají v září. 21. 9. vystoupí Jakub Kořínek se skupinou a Marcel 
Kříž - oba dva umělci již vystoupili v rámci Zpívaných několi-
krát a mají v Nových Dvorech silnou diváckou základnu.  
Na 26. října jsme pro vás připravili další atraktivní koncert - 

vystoupí vynikající herec a punkový písničkář Jiří Schmitzer! 
Na tomto místě vás chci upozornit, že stále ctíme pravidlo  
pro předprodeje vstupenek - vstupenky na p. Schmitzera tedy 
budou k dispozici v obvyklých předprodejích ode dne konání 
předchozí Zpívané - v tomto případě tedy od 21. 9. Je nám líto, 
že někteří z vás se nedostali na koncert Žalmana nebo Samso-
na, ale my jsme vstupenky nikde neschovali - to jenom někteří 
byli rychlejší...
Rovněž v listopadu vás čeká lahůdka, již tradiční koncert  
skupiny Krausberry se koná v pátek 16. listopadu od 20 hodin. 
V tomto měsíci uvedeme také novinku - tzv. Půlenou  
Zpívanou, během které dostanou příležitost si zahrát před pu-
blikem amatérští autoři a interpreti. Přihlásit se může kdokoli. 
Dostane prostor zahrát si 3 písně (cca 10 minut) a kontaktní 
emailová adresa pro zájemce o vystoupení je vrestal@atlas.cz.  
Uzávěrka přihlášek je 26. 10. 2018 a počet možných účinkují-
cích je omezen - takže neváhejte! V prosinci vás čeká tradiční 
Štěpánská Zpívaná 26. 12., vystoupí všichni tři členové  
Zapsaného spolku Zpívaná - Lukáš Kratochvíl, Dušan  
Lapáček a Zdeněk Vřešťál. Tito tři pánové se na vás těší  
po celý tento rok a děkují vám za podporu Zpívané v Nových 
Dvorech!!!                                                                             

Zdeněk Vřešťál

PROGRAM ZPÍVANÝCH DO KONCE ROKU 2018

Milé čtenářky, milí čtenáři, připravili jsme pro Vás jarní vydání Novodvorských novin, ve kterých jsme Vás opět informo-
vali o nejaktuálnějších a nejzajímavějších zprávách z našeho městyse a také o jiných zajímavostech a návodech, jak postupo-
vat v  životních situacích. Věřím, že Vás alespoň některé informace a články zveřejněné v  novinách zaujaly. Vzhledem 
k tomu, že v tomto roce slavíme sté výročí vzniku samostatného Československa, budou kromě přílohy „Pro milovníky 
historie“ vycházet i přílohy, ve kterých Vám chceme ve stručnosti připomenout nejdůležitější okamžiky v dějinách našeho 
státu.
Chci opět poděkovat všem autorům, kteří poslali články, protože bez nich by noviny nebyly, čtenářům, kteří noviny rádi 
čtou, protože bez nich by noviny neměly smysl. Poděkování patří také celé redakční radě, která se podílela na přípravě  
vydání Novodvorských novin. 

Šéfredaktorka


